

## Contributors

## Collaborateurs

---

Volume 36, Number 2, Spring 2008

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1019171ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1019171ar>

[See table of contents](#)

---

### Publisher(s)

Urban History Review / Revue d'histoire urbaine

### ISSN

0703-0428 (print)

1918-5138 (digital)

[Explore this journal](#)

---

### Cite this document

(2008). Contributors / Collaborateurs. *Urban History Review / Revue d'histoire urbaine*, 36(2), 53–54. <https://doi.org/10.7202/1019171ar>

## Contributors/Collaborateurs

**Shawn Day** is a doctoral student at McMaster University in Hamilton. His dissertation research examines the delicate balance between drinking, sociability, liquor licensing, and earning a living in late-nineteenth-century Canada. His more recent exploits leverage the adaptation of technology and information visualization to pedagogy.

**Nathan Flis** is a postgraduate student in the history of art and visual culture at the University of Oxford. He completed his MA in the history of medicine at McGill University and holds a BSc from McMaster University. His research is based on the visual representation of nature in historical science and medicine, with special interest in images related to the history of psychiatry, neuroscience, and natural history.

**Julia F. Irwin** is a doctoral candidate in history, with a concentration in the history of medicine and science, at Yale University. Her dissertation, "Humanitarian Occupations: Disaster, Diplomacy, and the American Red Cross, 1900–1930," examines the intersections between international civilian assistance, public health and educational reform, and U.S. global expansion.

**Glen David Kuecker** is an associate professor of Latin American history at DePauw University. Professor Kuecker writes about how the town of Tampico became a city in the late nineteenth century. He also has writing projects on contemporary social movements in Latin America, and serves on the international advisory board of the Globalism Institute, RMIT University, Melbourne.

**Michael Mercier** is an assistant professor of geography at McMaster University. His research and teaching interests are in the history and social geography of cities. His most recent research focuses on the determinants, and spatial contexts, of infant and child mortality in early twentieth-century Toronto.

**John B. Osborne** is an emeritus professor of history at Millersville University of Pennsylvania where he taught British history and European intellectual history. His research interests focus on nineteenth-century England and America. He is the author of articles on British intervention in the Congo Free State before the First World War and the editorial policy of the Victorian periodical *Vanity Fair*.

**Jessica Smith** received her BA in history from the University of Prince Edward Island. A former Hannah Summer Studentship Award holder, she is a teaching and research assistant at the History of Medicine Unit, McMaster University. Her research has included a history of somatic psychiatric therapies at the Provincial Asylum for the Insane (Falconwood) in Charlottetown, ca. 1900–1950.

**Shawn Day** est étudiant au doctorat à l'Université McMaster, à Hamilton. Sa thèse examine l'équilibre délicat entre la consommation d'alcool, la sociabilité, la délivrance de permis d'alcool et le travail à la fin du XIX<sup>e</sup> siècle au Canada. Ses plus récentes recherches portent sur l'adaptation de la technologie et de la visualisation de l'information au profit du processus pédagogique.

**Nathan Flis** est étudiant de troisième cycle en histoire de l'art et de la culture visuelle à l'Université d'Oxford. Il a obtenu une maîtrise en histoire de la médecine à l'Université McGill et un baccalauréat en arts et sciences à l'Université McMaster. Sa recherche, qui se fonde sur la représentation visuelle de la nature en science historique et en médecine, s'intéresse particulièrement aux images liées à l'histoire de la psychiatrie, de la neuroscience et de l'histoire naturelle.

**Julia F. Irwin** est candidate au doctorat en histoire, avec concentration en histoire de la médecine et de la science, à l'Université Yale. Sa thèse doctorale, intitulée "Humanitarian Occupations: Disaster, Diplomacy, and the American Red Cross, 1900–1930" examine les connexions entre l'assistance civile internationale, la santé publique, et la réforme de l'éducation, avec l'expansion globale des États-Unis d'Amérique.

**Glen David Kuecker** est professeur agrégé d'histoire de l'Amérique latine à l'Université DePauw. La naissance de la ville de Tampico, à la fin du XIX<sup>e</sup> siècle, est l'un de ses sujets d'intérêt. De plus, il a des projets d'écriture sur les mouvements sociaux contemporains en Amérique latine et siège au Conseil consultatif international de l'Institut sur la mondialisation de l'Université, à Melbourne.

**Michael Mercier** est un professeur adjoint de géographie à l'université McMaster. Ses intérêts de recherche et d'enseignement sont l'histoire et la géographie sociale des villes. Ses recherches les plus récentes se concentrent sur les causes déterminantes et les contextes spatiaux de la mortalité infantile au début du vingtième siècle à Toronto.

**John B. Osborne** est professeur émérite d'histoire britannique et de l'histoire intellectuelle d'Europe à l'Université de Millersville en Pennsylvanie (E.U.). Sa recherche concerne surtout l'Angleterre et les États-Unis du XIX<sup>ème</sup> siècle. Il a aussi fait publier plusieurs articles au sujet de l'intervention anglaise auprès de l'État Libre du Congo avant la Première Guerre mondiale et de la politique éditoriale de la revue victorienne *Vanity Fair*.

**Jessica Smith** a obtenu un baccalauréat en histoire à l'Université de l'Île-du-Prince-Édouard. Elle est actuellement assistante à l'enseignement et adjointe à la recherche à l'Unité de l'histoire de la médecine de l'Université McMaster. Les travaux de Jessica Smith, ancienne récipiendaire d'une bourse d'étude Hannah, incluent une histoire des thérapies somatiques en psychiatrie au Provincial Asylum for the Insane (Falconwood), à Charlottetown, de 1900–1950.

## ***Contributors/Collaborateurs***

**David Wright** holds the Hannah Chair in the History of Medicine and is an associate professor in the Department of Psychiatry & Behavioural Neurosciences and the Department of History, McMaster University, Hamilton. He is the author and co-editor of six books on the history of mental health and psychiatry, including (with John Weaver, eds.), *Suicide in the Modern Western World: International Perspectives* (Toronto: University of Toronto Press, 2008).

**David Wright**, qui occupe la chaire Hannah en histoire de la médecine, est professeur agrégé au Département de psychiatrie et de neurosciences du comportement et au Département d'histoire de l'Université McMaster, à Hamilton, au Canada. Il est l'auteur et le coéditeur de six ouvrages sur l'histoire de la santé mentale et de la psychiatrie, dont (avec John Weaver, éditeur) *Suicide in the Modern Western World: International Perspectives*, publié chez University of Toronto Press (Toronto, 2008).